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Møtedato: 22.09.2020 
Møtestad: Turbinen 
Møtetid: 09:00 - 16:10 
 
Møtedeltakarar: 
  

Medlemmer Parti Rolle 
Hege Eide Vik SP Ordførar 
Kjartan Haugsnes SV Varaordførar 
Thor Andersen AP Medlem 
Heidi Rongved AP Medlem 
Lisa Natalie Johnsen Lunde AP Medlem 
Ståle Kallestad Hesjedal AP Medlem 
Ole-Anders Brekkhus AP Medlem 
Anne Christin Eide AP Medlem 
Boris Groth FRP Medlem 
Trygve Jakobsen FRP Medlem 
Erlend Hesjedal-Johannessen H Medlem 
Edvin Hesjedal H Medlem 
Trond Olav Magnussen H Medlem 
Arne Normann KRF Medlem 
Ivar Rødland Bergo SP Medlem 
Renathe Vik SP Medlem 
Evy Beate Kvamme SV Medlem 
Mona Grenasberg SV Medlem 

  
  

Varamedlemmer Parti Rolle 
Kjetil Rødland SP Varamedlem 
Odd Jøran Oldervik SV Varamedlem 

  
 

Forfall Parti Møtande varamedlem 
Amalie Johnsen Lunde H  
Line Eide Vik SP Kjetil Rødland 
Line Kydland SV Odd Jøran Oldervik 

 

 
 
Andre møtande: 
Rådmann Atle Fasteland 
Assisterande rådmann Åse Elin Myking 
Kommunalsjef samfunnsutvikling Helge Berset 
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Kommunalsjef oppvekst Ann Kristin Bolstad 
Kommunalsjef helse og omsorg Solrun Hauglum 
Politisk sekretær Lin Tove Thomassen 
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50/2020: GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
 
Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
 
Samrøystes vedteke 
 
KOM - sak 50/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Innkalling og saksliste vart godkjent. 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
51/2020: GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Møteprotokollen vert godkjent slik han ligg føre. 
 
Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
 
Samrøystes vedteke 
 
KOM - sak 51/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Møteprotokollen vert godkjent slik han ligg føre. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
52/2020: REFERATSAKER OG MELDINGAR 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Referatsakene vert tatt til orientering. 
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Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
Arne Normann, Krf, stilte spørsmål knytt til referatsak 52/2020.2 Trafikksikring. 
Rådmannen svarte 
 
Trond Olav Magnussen, H, stilte spørsmål knytt til referatsak 52/202.03 Skule- og barnehagestart. 
Kommunalsjef for oppvekst Ann Kristin Bolstad svarte. 
 
Referatsaker og meldingar vart samrøystes vedteke teke til orientering. 
 
KOM - sak 52/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Referatsakene vart tatt til orientering. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
53/2020: FAKTURERING AV SKJENKEAVGIFT I 2020 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Vaksdal Kommune avstår frå å fakturere skjenkegebyr til dei 6 serveringstadene som kommunen skal 
fakturere dette gebyret til i 2020, for skjenkeløyve i 2019. Mindreinntekta vert belasta/innarbeida i 
kommunen sitt rekneskapsmessige resultat for 2020.  
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  08.09.2020 
 
Behandling: 
 
Formannskapet drøfta saka 
 
 
Samrøystes vedteke 
 
FPØ - sak 49/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Formannskapet si innstilling til kommunestyret: 
Vaksdal Kommune avstår frå å fakturere skjenkegebyr til dei 6 serveringstadene som kommunen skal 
fakturere dette gebyret til i 2020, for skjenkeløyve i 2019. Mindreinntekta vert belasta/innarbeida i 
kommunen sitt rekneskapsmessige resultat for 2020.  
 
Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
 
Formannskap, plan- og økonomiutvalet si innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
KOM - sak 53/2020 Vedtak/Tilråding: 
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Vaksdal Kommune avstår frå å fakturere skjenkegebyr til dei 6 serveringstadene som kommunen skal 
fakturere dette gebyret til i 2020, for skjenkeløyve i 2019. Mindreinntekta vert belasta/innarbeida i 
kommunen sitt rekneskapsmessige resultat for 2020.  
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
54/2020: VAL AV MEDLEMMER, VARAMEDLEMMER OG MØTEFULLMEKTIG TIL FORLIKSRÅDET I 
PERIODEN 2021-2025 
 
      

 
Valutval  04.09.2020 
 
Behandling: 
 
Valutvalet drøfta saka. 
Magne Hestad som har vore møtefullmektig i perioden 2016-2020 orienterte om rolla som 
møtefullmektig. 
Arne Normann la fram forslag om Jahn Olav Nordheim som medlem i Forliksrådet. 
Ellen Hagen, Renathe Vik og Arne Normann vart foreslått som møtefullmektig. 
 
 
VALU - sak 11/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Valutvalet si innstilling til kommunestyret: 
 
Kandidatar til Forliksrådet: 
Leiar Ole Hesjedal 
Medlem Rebecca Nielsen 
medlem Jahn Olav Nordheim 
 
1. varamedlem Brith Kydland 
2. varamedlem Rune Berntzen 
3. varamedlem Irving Sæterdal 
 
Kandidatar til rolla som møtefullmektig: 
Ellen Hagen 
Renathe Vik 
Arne Normann 
 
Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
 
Leiar i valutvalet Kjartan Haugsnes, SV, orienterte om valutvalet si innstilling. 
 
Kjartan Haugsnes, SV ba også Administrasjonsutvalet om å vurdere reglar for tapt arbeidsforteneste 
under deira behandling av sak om permisjonsreglementet i kommunen. Dette gjeld for kommunalt 
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tilsette som innehar vervet som møtefullmektige. 
 
 
Valutvalet si innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
KOM - sak 54/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Forliksrådet i Vaksdal kommune: 
Leiar Ole Hesjedal 
Medlem Rebecca Nielsen 
Medlem Jahn Olav Nordheim 
 
1. varamedlem Brith Kydland 
2. varamedlem Rune Berntzen 
3. varamedlem Irving Sæterdal 
 
Møtefullmektig: 
Ellen Hagen 
Renathe Vik 
Arne Normann 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
55/2020: HØYRINGSUTTALE - FORSLAG TIL ENDRINGAR I VALLOVA OG VALFORSKRIFT GJELDANDE 
FRÅ STORTINGS- OG SAMETINGSVALET 2021 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Høyringsuttale vedlagd saka vert oversend Kommunal- og moderniseringsdepartementet. 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  08.09.2020 
 
Behandling: 
Samrøystes vedteke 
 
FPØ - sak 52/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Formannskapet si innstilling til kommunestyret: 

Høyringsuttale vedlagd saka vert oversend Kommunal- og moderniseringsdepartementet. 

 
Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke 



    Vaksdal kommune 
 

 
KOM - sak 55/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Høyringsuttale vedlagd saka vert oversend Kommunal- og moderniseringsdepartementet. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
56/2020: SØKNAD OM DISPENSASJON - RIVING AV GODSHUSET PÅ DALE STASJON 
 

1. Søknad om dispensasjon og rammeløyve for riving av godshuset på Dale stasjon vert 
avslått. Vaksdal kommune og BaneNor skal i samråd med Vestland fylkeskommune verta 
samde om ny plassering av godshuset. Endra byggesøknad må sendast inn til kommunen.  

Grunngjeving for vedtaket går fram av saksutgreiinga. 

Vedtaket har heimel i plan- og bygningslova (pbl.) § 19-2 jf. § 12-4 (dispensasjon frå reguleringsplan). 

Vedtaket kan påklagast, jf. plan og bygningslova § 1-9 og forvaltningslova § 28. Eventuell klage må 
framsetjast skriftleg til kommunen innan 3 veker etter at melding om vedtak er motteken, jf. 
forvaltningslova § 29. 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  08.09.2020 
 
Behandling: 
Varaordførar Kjartan Haugsnes, SV, påpeika at ein så langt det er mogleg, ikkje skal ha orientering om 
saker som skal handsamast i møte, sjølv frå profesjonelle aktørar.  
 
Formannskapet drøfta saka. 
 
Samrøystes vedteke 
 
FPØ - sak 51/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Formannskapet si innstilling til kommunestyret: 

1. Søknad om dispensasjon og rammeløyve for riving av godshuset på Dale stasjon vert 
avslått. Vaksdal kommune og BaneNor skal i samråd med Vestland fylkeskommune verta 
samde om ny plassering av godshuset. Endra byggesøknad må sendast inn til kommunen.  

Grunngjeving for vedtaket går fram av saksutgreiinga. 

Vedtaket har heimel i plan- og bygningslova (pbl.) § 19-2 jf. § 12-4 (dispensasjon frå reguleringsplan). 

Vedtaket kan påklagast, jf. plan og bygningslova § 1-9 og forvaltningslova § 28. Eventuell klage må 
framsetjast skriftleg til kommunen innan 3 veker etter at melding om vedtak er motteken, jf. 
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forvaltningslova § 29. 

 
Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
 
Formannskapet si innstilling vart samrøystes vedteke 
 
KOM - sak 56/2020 Vedtak/Tilråding: 
 

1. Søknad om dispensasjon og rammeløyve for riving av godshuset på Dale stasjon vert 
avslått. Vaksdal kommune og BaneNor skal i samråd med Vestland fylkeskommune verta 
samde om ny plassering av godshuset. Endra byggesøknad må sendast inn til kommunen.  
 

Grunngjeving for vedtaket går fram av saksutgreiinga. 

Vedtaket har heimel i plan- og bygningslova (pbl.) § 19-2 jf. § 12-4 (dispensasjon frå reguleringsplan). 

Vedtaket kan påklagast, jf. plan og bygningslova § 1-9 og forvaltningslova § 28. Eventuell klage må 
framsetjast skriftleg til kommunen innan 3 veker etter at melding om vedtak er motteken, jf. 
forvaltningslova § 29. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
57/2020: TILBOD OM OVERTAKING AV DAM TROLLKJELEN, VAKSDAL 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 

1. Vaksdal kommune ynskjer ikkje å overta dam Trollkjelen på Vaksdal. 
2. Saka vert sendt vidare til kommunestyret for endeleg avgjerd.  

 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  08.09.2020 
 
Behandling: 
Formannskapet drøfta saka 
 
Samrøystes vedteke 
 
FPØ - sak 50/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Formannskapet si innstilling til kommunestyret: 
Vaksdal kommune ynskjer ikkje å overta dam Trollkjelen på Vaksdal. 
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Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
 
Formannskapet si innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
KOM - sak 57/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Vaksdal kommune ynskjer ikkje å overta dam Trollkjelen på Vaksdal. 

 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
58/2020: EKSTERN REVISOR NY KONKURRANSE - FULLMAKT TIL KONTROLLUTVALET 
 
Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret gjev kontrollutvalet fullmakt til å gjennomføre ny konkurranse i høve val av revisor 
for Vaksdal kommune. Tidsramma må leggjast slik at den som vert valt ut frå konkurransen, er revisor 
fom. 01.07.2021. Fullmakta omfattar gjennomføring av heile prosessen, herunder: 

· Utarbeiding og godkjenning av tilbodsdokument 
· Knytte til seg naudsynt hjelp. 
· Vurdera mottekne tilbod og innstilla overfor kommunestyret på val av revisor. 

 
 
Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
KOM - sak 58/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Kommunestyret gjev kontrollutvalet fullmakt til å gjennomføre ny konkurranse i høve val av revisor 
for Vaksdal kommune. Tidsramma må leggjast slik at den som vert valt ut frå konkurransen, er revisor 
fom. 01.07.2021. Fullmakta omfattar gjennomføring av heile prosessen, herunder: 

· Utarbeiding og godkjenning av tilbodsdokument 
· Knytte til seg naudsynt hjelp. 
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· Vurdera mottekne tilbod og innstilla overfor kommunestyret på val av revisor. 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
59/2020: OPPRETTING AV STYRINGSGRUPPE FOR PROSJEKT FOLKETALSVEKST 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret oppnemner følgjande medlemmer i styringsgruppa for prosjekt Folketalsvekst: 

· Ordførar Hege Eide Vik 
· Leiar i bygdeutviklingsutvalet Edvin Hesjedal 
· Rådmann Atle Fasteland 
· Kommunalsjef oppvekst Ann- Kristin Bolstad 

 

Formannskapet fungerer som referansegruppe. 

 
Ungdomsrådet involveres aktivt som innspels- og høyringsorgan i prosjektet. 
 
 
1. Styringsgruppen utvides med Lisa Lunde. Vara Ole Anders Brekkhus 

 
Oppretting av styringsgruppe, prosjekt folketalsvekst. 
Forslag til vedtak. 
1. Kommunestyret endrar namn på styringsgruppe for prosjekt folketalsvekst til komité prosjekt 
folketalsvekst i høve kommunelova § 5-9 
 
2. Kommunestyret oppnemner følgjande medlemmer og varamedlemmer i komité for prosjekt 
folketalsvekst: 
Hege Eide Vik Varamedlem Kjartan Haugsnes 
Edvin Hesjedal Varamedlem Boris Groth 
Lisa Lunda Varamedlem Ole Anders Brekkhus 
 
3. Rådmannen eller dei han oppnemner er sekretær for komiteen. 
 
 
 
 
Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
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Kjartan Haugsnes, SV la fram fellesforslag frå SP,SV, H, Frp og Ap: 
Oppretting av styringsgruppe, prosjekt folketalsvekst. 
 
Forslag til vedtak. 
1. Kommunestyret endrar namn på styringsgruppe for prosjekt folketalsvekst til komité prosjekt 
folketalsvekst i høve kommunelova § 5-9 
 
2. Kommunestyret oppnemner følgjande medlemmer og varamedlemmer i komité for prosjekt 
folketalsvekst: 
Hege Eide Vik Varamedlem Kjartan Haugsnes 
Edvin Hesjedal Varamedlem Boris Groth 
Lisa Lunda Varamedlem Ole Anders Brekkhus 
 
3. Rådmannen eller dei han oppnemner er sekretær for komiteen. 
 
Trond Olav Magnussen, H, la fram tilleggsforslag: 
Ungdomsrådet involveres aktivt som innspels- og høyringsorgan i prosjektet. 
 
Innsendt forslag frå Thor Andersen, AP vart ikkje presentert i møtet og fell vekk: 
1. Styringsgruppen utvides med Lisa Lunde. Vara Ole Anders Brekkhus 
 
Votering: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak, vert sett opp mot fellesforslag frå SP, SV, H, Frp og Ap. 
 
Fellesforslaget vart samrøystes vedteke. 
 
Deretter vart det røysta over tilleggsforslaget frå Trond Olav Magnussen, H, som vart samrøystes 
vedteke. 
 
 
 
KOM - sak 59/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
1. Kommunestyret endrar namn på styringsgruppe for prosjekt folketalsvekst til komité prosjekt 
folketalsvekst i høve kommunelova § 5-9 
 
2. Kommunestyret oppnemner følgjande medlemmer og varamedlemmer i komité for prosjekt 
folketalsvekst: 
Hege Eide Vik Varamedlem Kjartan Haugsnes 
Edvin Hesjedal Varamedlem Boris Groth 
Lisa Lunda Varamedlem Ole Anders Brekkhus 
 
3. Rådmannen eller dei han oppnemner er sekretær for komiteen. 
 

Ungdomsrådet involveres aktivt som innspels- og høyringsorgan i prosjektet. 
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--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
60/2020 - NY BRANNSTASJON I VAKSDAL - KJØP AV BYGG 
Saka er unnateke offentlegheit, jamfør kommunelova § 11-5 og offentleglova § 23 1. ledd, unntak av 
omsyn til det offentelge sin forhandlingsposisjon m.m. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
61/2020 - KLAGE PÅ VEDTAK OM AVSLAG SKJENKELØYVE - MILANO PIZZERIA VAKSDAL 
 
Saka er unnateke offentlegheit jamfør kommunelova § 11-5 og offentleglova §13 – personlege 
forhold. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
62/2020: INTERPELLASJON TIL KOMMUNESTYRET - GRATIS BADING 1. - 4. KLASSE 
 
 
 
 
Fellesforslag Sp, Sv og H, lagt fram av Trond Olav Magnussen, H. 

Tilrettelegging av utvidet tilbud om svømmeopplæring 
 
Fellesforslag Sp, Sv og H: 
Vaksdal kommune har grunnet store byggeprosjekter ikke hatt ett tilbud om svømmeopplæring siden 
mai 2018, derfor er det ett forholdsvis stort etterslep i svømmeopplæringen i kommunen og dette er 
noe vi ønsker at det blir fokusert på fremover både i Folkehelseperspektiv og med tanke på antallet 
drukningsulykker nasjonalt/regionalt. I tidsrommet 2013-2018 har det vært 61 drukningsulykker i 
Hordaland, eller 12 pr 100 000 innbygger. 
Vi ønsker at tilbudet skal favne bredt i hele skoletrinnene fra 1-7 klasse, men at man deler i 2 
grupperinger 1-5 klasse og 6-7 klasse. 
Gruppe A/ 1-5 klasse: At man utreder en ordning hvor disse med følge av voksne får tilbud om en 
rimelig løsning for familiebading. 
Gruppe B/ 6-7 klasse: At man utreder en ordning hvor disse får tilbud om fri inngang til folkebadet, 
disse i større grad vil klare seg alene under oppsyn av badevakter. 
Videre er det ønskelig med en uttale fra rådmannen på om man kan ha åpent 1 kveld i uken med 
åpningstid i tidsrommet fra 1600-2100 for disse 2 gruppene, selv med tanke på koronatiltakene som 
trengs. 
Det kan også være gunstig å se på intensiv opplæring i ferieperioder som høstferie, påske og 
sommerferie. 
Det er også ønskelig med en helhetlig gjennomgang av Folkebadet, hvor man finner løsninger og et 
prisnivå som fører til høy bruk og stor deltakelse. 
At man vurderer bruk av deltidsansatte som badevakter/livreddere som kan få utøkt stillingsprosent. 
Forutsettingen er at man gjennomfører nødvendig utdanning. 
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At man vurderer løsninger som årskort, halvårskort og klippekort og familieårskort med månedlig 
betaling. 
Betalingsløsninger må være digitale med mulighet for kontantbetaling. 
Følgende framlegg til vedtak: 
 
1. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede ei ordning med priser for bruk av Folkebadet 
2. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede en helhetlig løsning med oversikt over nødvendig personell til 
å drifte Folkebadet og kostnader knyttet til drift. 
3. KS gir rådmannen i oppdrag å legge dette fram i samband med budsjettseminar 2020. 
 
22.09.2020 
 

 
Forslag til vedtak frå AP, lagt fram av Lisa Natalie Johnsen Lunde. 

Frå og med hausten 2020 får alle 1.-7. klasse i Vaksdal kommune gratis adgang til folkebadet. I fyrste 
omgang ut 2021, for så å evaluere ordninga. 
 

 
Fellesforslag frå kommunestyret, lagt fram av Lisa Natalie Johnsen Lunde. 

1. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede ei prisordning med mellom anna gratis inngang for born frå 1. 
til 7. klasse i Folkebadet 
2. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede en helhetlig løsning med oversikt over nødvendig personell til 
å drifte Folkebadet og kostnader knyttet til drift. 
3. KS gir rådmannen i oppdrag å legge dette fram i samband med budsjettseminar 2020. 
 
Oversendingsforslag. 
Kommunestyret ber rådmannen vurdere om det er mogleg å opne for born og unge ein dag i veka i 
løpet av 2020. 
 

 
Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
 
Interpellanten fekk ordet først for å fremja interpellasjonen.  
 
Lisa Natalie Johnsen Lunde, AP, la i tillegg fram nytt framlegg til vedtak: 
Frå og med hausten 2020 får alle 1.-7. klasse i Vaksdal kommune gratis adgang til folkebadet. I fyrste 
omgang ut 2021, for så å evaluere ordninga. 
 
Ordførar gav slikt svar: 
Takk for at du tar opp eit viktig tema. Det å vera symjedyktig er grunnleggande kunnskap alle bør ha 
så tidleg som mogeleg. I Vaksdal kommune har me satsa, og bygd ny symjehall med basseng med 25 
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meter lengde. Eg håpar og trur at det nye bassenget, når me kjem forbi koronarestriksjonane, vil 
stimulera til auka symjeaktivitetar, og eit variert aktivitetstilbod innan denne idrettsgreina. Som eit 
ledd i at våre born skal bli symjedyktige så tidleg som mogeleg, er eg samd med interpellanten i at det 
vil vera tenleg å gje born fri tilgong til symjebassenget. 
Ein plan for korleis betaling skal handterast i den nye symjehallen vert utarbeida i samband med 
budsjett for 2021. Her må me tenke moderne løysingar når det kjem til betalingsmåte og billettypar. 
Til budsjettarbeidet tar eg med meg dei gode intensjonane i interpellasjonen, og er trygg på at me 
skal bli einige om gode og rimelege løysingar for dei yngste brukarane av symjehallen når 
saksutgeiinga føreligg og budsjettvedtak skal fattast.  
 
Interpellanten svar og det vart deretter opna for debatt. 
 
På vegne av SP,SV og H, la Trond Olav Magnussen, H fram følgjande fellesforslag: 
 
Tilrettelegging av utvidet tilbud om svømmeopplæring 
 
Fellesforslag Sp, Sv og H: 
Vaksdal kommune har grunnet store byggeprosjekter ikke hatt ett tilbud om svømmeopplæring siden 
mai 2018, derfor er det ett forholdsvis stort etterslep i svømmeopplæringen i kommunen og dette er 
noe vi ønsker at det blir fokusert på fremover både i Folkehelseperspektiv og med tanke på antallet 
drukningsulykker nasjonalt/regionalt. I tidsrommet 2013-2018 har det vært 61 drukningsulykker i 
Hordaland, eller 12 pr 100 000 innbygger. 
Vi ønsker at tilbudet skal favne bredt i hele skoletrinnene fra 1-7 klasse, men at man deler i 2 
grupperinger 1-5 klasse og 6-7 klasse. 
Gruppe A/ 1-5 klasse: At man utreder en ordning hvor disse med følge av voksne får tilbud om en 
rimelig løsning for familiebading. 
Gruppe B/ 6-7 klasse: At man utreder en ordning hvor disse får tilbud om fri inngang til folkebadet, 
disse i større grad vil klare seg alene under oppsyn av badevakter. 
Videre er det ønskelig med en uttale fra rådmannen på om man kan ha åpent 1 kveld i uken med 
åpningstid i tidsrommet fra 1600-2100 for disse 2 gruppene, selv med tanke på koronatiltakene som 
trengs. 
Det kan også være gunstig å se på intensiv opplæring i ferieperioder som høstferie, påske og 
sommerferie. 
Det er også ønskelig med en helhetlig gjennomgang av Folkebadet, hvor man finner løsninger og et 
prisnivå som fører til høy bruk og stor deltakelse. 
At man vurderer bruk av deltidsansatte som badevakter/livreddere som kan få utøkt stillingsprosent. 
Forutsettingen er at man gjennomfører nødvendig utdanning. 
At man vurderer løsninger som årskort, halvårskort og klippekort og familieårskort med månedlig 
betaling. 
Betalingsløsninger må være digitale med mulighet for kontantbetaling. 
Følgende framlegg til vedtak: 
 
1. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede ei ordning med priser for bruk av Folkebadet 
2. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede en helhetlig løsning med oversikt over nødvendig personell til 
å drifte Folkebadet og kostnader knyttet til drift. 
3. KS gir rådmannen i oppdrag å legge dette fram i samband med budsjettseminar 2020. 
Det vart teke nokre minuttars pause for å utarbeide eit fellesforslag. 
 
Lisa Natalie Johnsen Lunde, AP trakk sitt forslag til vedtak og la fram følgjande fellesforslag: 
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1. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede ei prisordning med mellom anna gratis inngang for born frå 1. 
til 7. klasse i Folkebadet 
2. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede en helhetlig løsning med oversikt over nødvendig personell til 
å drifte Folkebadet og kostnader knyttet til drift. 
3. KS gir rådmannen i oppdrag å legge dette fram i samband med budsjettseminar 2020. 
 
 
Oversendingsforslag. 
Kommunestyret ber rådmannen vurdere om det er mogleg å opne for born og unge ein dag i veka i 
løpet av 2020. 
 
Trond Olav Magnussen, H, trakk sitt fellesforslag frå SP,SV og H. 
 
Fellesforslaget presentert av Lisa Natalie Johnsen Lunde, AP, vart samrøystes vedteke.  
 
KOM - sak 62/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
1. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede ei prisordning med mellom anna gratis inngang for born frå 1. 
til 7. klasse i Folkebadet 
2. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede en helhetlig løsning med oversikt over nødvendig personell til 
å drifte Folkebadet og kostnader knyttet til drift. 
3. KS gir rådmannen i oppdrag å legge dette fram i samband med budsjettseminar 2020. 
 
Oversendingsforslag. 
Kommunestyret ber rådmannen vurdere om det er mogleg å opne for born og unge ein dag i veka i 
løpet av 2020. 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
63/2020: INTERPELLASJON TIL KOMMUNESTYRET - OMREGULERING AV DALEGARDEN 
 
 
 
 
Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
 
Interpellanten måtte melda forfall til kommuenstyremøte og partikollega Erlend Hesjedal-
Johannessen, H, fekk ordet først for å fremja interpellasjonen på hennar vegne. 
 
Ordførar gav slikt svar: 
Takk for interpellasjon. Temaet du tar opp har samanheng med folketalsutvikling og næringsutvikling 
i Vaksdal kommune. Me ser at rammevilkåra for kommunen er i stadig endring, og med eit stort og 
aktualisert fokus på folketalsvekst og næringsutvikling ser eg at det vil vera tenleg å ta opp temaet til 
debatt igjen. Eg vil derfor gå inn for at me ber administrasjonen greie ut om det er mogeleg å gjere ei 
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omregulering av arealet, og komme med eit forslag til prosess.  
 
Erlend Hesjedal-Johannessen svarte og det vart deretter opna for debatt. 
 
Det vart røysta over interpellanten sitt framlegg til vedtak.  
 
Tre representantar stemte imot: Thor Andersen, AP, Heidi Rongved, AP og Anne Christin Eide, AP.   
 
17 representantar stemte for interpellanten sitt framlegg og vart vedteke. 
 
KOM - sak 63/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Kommunestyret ber rådmann i fyrste kommunestyremøte i 2021 leggja fram eit forslag til prosess for 
å omregulera Dalegarden, slik at ein opnar opp for detaljhandel. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
64/2020: DIREKTESENDING AV POLITISKE MØTER 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Vaksdal kommune tilbyr publikum og andre å følgja Kommunestyret, Formannskap, Levekår og 
Bygdeutvikling via kommune-tv. 

Direktesending av møter skal også vurderast dersom situasjonen tilseier at det ikkje er mogleg å 
delta som publikum i opne møter for andre folkevalde organ. 

 
Ombodsutvalet  16.09.2020 
 
Behandling: 
Ombodsutvalet drøfta saka. 
 
Boris Groth, Frp la fram forslag om å legge inn Administrasjonsutvalet i rådmannen sitt framlegg til 
vedtak.    
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak, med Boris Groth sitt tilleggsframlegg vart samrøystes vedteke. 
 
OMB - sak 08/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Ombodsutvalet si innstilling til Kommunestyret: 

Vaksdal kommune tilbyr publikum og andre å følgja Kommunestyret, Formannskap, 
Administrasjonsutval, Levekår og Bygdeutvikling via kommune-tv. 

Direktesending av møter skal også vurderast dersom situasjonen tilseier at det ikkje er mogleg å 
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delta som publikum i opne møter for andre folkevalde organ. 

 
Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
 
Ombodsutvalet si innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
KOM - sak 64/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Vaksdal kommune tilbyr publikum og andre å følgja Kommunestyret, Formannskap, 
Administrasjonsutval, Levekår og Bygdeutvikling via kommune-tv. 

Direktesending av møter skal også vurderast dersom situasjonen tilseier at det ikkje er mogleg å 
delta som publikum i opne møter for andre folkevalde organ. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
65/2020: FJERNMØTER FOR FOLKEVALDE ORGAN  
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyret vedtek at alle folkevalde organ i kommunen kan halde politiske møter som 
fjernmøter. 
 
KOM 65/2020 - Forslag til vedtak lagt fram av Thor Andersen, AP 
Kommunestyret vedtar at alle folkevalgte organ i kommunen kan holde politiske møter som 
fjernmøter i de tilfeller det blir gitt råd om det fra styrende norske myndigheter 

 
KOM 65/2020 - Forslag til vedtak lagt fram av Thor Andersen, AP. 
Kommunestyret vedtar at alle folkevalgte organ i kommunen kan holde politiske møter som 
fjernmøter i de tilfeller det blir gitt råd fra kommunal kriseledelse 

 
KOM 65/2020 - Forslag til vedtak lagt fram av Kjartan Haugsnes, SV. 
Kommunestyret vedtar at alle folkevalgte organ i kommunen kan holde politiske møter som 
fjernmøter fram til juni 2021. 

 
Ombodsutvalet  16.09.2020 
 
Behandling: 
 
Rådmann Atle Fasteland orienterte om saka. 
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Utvalet drøfta saka. 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke 
 
OMB - sak 09/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Ombodsutvalet si innstilling til kommunestyret: 
Kommunestyret vedtek at alle folkevalde organ i kommunen kan halde politiske møter som 
fjernmøter. 
 
Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
 
Thor Andersen, Ap la fram følgjande forslag til vedtak: 
 
Kommunestyret vedtar at alle folkevalgte organ i kommunen kan holde politiske møter som 
fjernmøter i de tilfeller det blir gitt råd om det fra styrende norske myndigheter. 
 
Thor Andersen, Ap la fram nytt forslag til vedtak: 
 
Kommunestyret vedtar at alle folkevalgte organ i kommunen kan holde politiske møter som 
fjernmøter i de tilfeller det blir gitt råd fra kommunal kriseledelse 
 
Kjartan Haugsnes, SV la fram følgjande forslag til vedtak: 
 
Kommunestyret vedtar at alle folkevalgte organ i kommunen kan holde politiske møter som 
fjernmøter fram til juni 2021. 
 
Thor Andersen, Ap trakk sitt første framlegg til vedtak. 
 
Votering 
Ombodsutvalet si innstilling vart sett opp mot Kjartan Haugsnes, SV sitt framlegg til vedtak.  Kjartan 
Haugsnes, SV sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
Kjartan Haugsnes, SV sitt framlegg til vedtak vart sett opp mot Thor Andersen, AP sitt forslag.  
 
Thor Andersen sitt framlegg fekk 5 stemmer: Thor Andersen, AP, Heidi Rongved, AP, Ole-Anders 
Brekkhus, AP, Anne-Christin Eide og Lisa Natalie Johnsen Lunde, AP og falt. 
 
Kjartan Haugsnes sitt framlegg til vedtak fekk 15 stemmer og vart vedteke. 
 
KOM - sak 65/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Kommunestyret vedtar at alle folkevalgte organ i kommunen kan holde politiske møter som 
fjernmøter fram til juni 2021. 
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66/2020: SAL AV ALKOHOL FRÅ FYSISK UBEMANNA BUTIKK 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Gjeldande salsløyve med krav om fysisk bemanning ved sal av alkohol vert oppretthalden. 

 
Levekårsutvalet  16.09.2020 
 
Behandling: 
 
Rådgjevar Lin Tove Thomassen orienterte om saka. 
 
Utvalet drøfta saka. 
 
Ivar Bergo, SP.  la fram følgjande forslag til vedtak: 
 

1. Kommunestyret viser til uttale frå Helsedirektoratet som seier: 
«Direktoratet vil bemerke at det uansett ligger innenfor kommunens skjønnsmyndighet å 
beslutte om den ønsker å gi bevilling til steder hvor salg av alkoholholdig drikk inngår i 
konseptet og om kontrollhensynene er tilstrekkelig ivaretatt i den enkelte sak.» 
 

1. Kommunestyret gjev Eksingedalen Snarkjøp løyve til å selja alkohol innanfor kommunen sine 
salstider, også i tida når butikken er ubemanna som ein del av pilotprosjektet. Løyve vert 
gjeve frå og med 01.11.2020 til og med 01.10.2021. 
 

1. Innan 01.10.2021 skal kommunestyret handsame evaluering av ordninga. Ei slik evaluering 
skal vere grunnlaget for ei eventuell vidareføring av prøveprosjektet. 
 

1. Kommunestyret presiserer at dette er ei prøveordning for Eksingedalen Snarkjøp og saka 
skapar ikkje presedens for andre butikkar/salsteder i Vaksdal kommune. Eventuelle andre 
søknader i prøveperioden vil ikkje verte vurdert. 

 
Utvalet røysta over Ivar Bergo sitt forslag som vart samrøystes vedteke. 
 
 
LEV - sak 25/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Levekårsutvalet si innstilling til kommunestyret: 

1. Kommunestyret viser til uttale frå Helsedirektoratet som seier: 
«Direktoratet vil bemerke at det uansett ligger innenfor kommunens skjønnsmyndighet å beslutte 
om den ønsker å gi bevilling til steder hvor salg av alkoholholdig drikk inngår i konseptet og om 
kontrollhensynene er tilstrekkelig ivaretatt i den enkelte sak.» 

2. Kommunestyret gjev Eksingedalen Snarkjøp løyve til å selja alkohol innanfor kommunen sine 
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salstider, også i tida når butikken er ubemanna som ein del av pilotprosjektet. Løyve vert gjeve frå og 
med 01.11.2020 til og med 01.10.2021. 

3. Innan 01.10.2021 skal kommunestyret handsame evaluering av ordninga. Ei slik evaluering skal 
vere grunnlaget for ei eventuell vidareføring av prøveprosjektet. 

4. Kommunestyret presiserer at dette er ei prøveordning for Eksingedalen Snarkjøp og saka skapar 
ikkje presedens for andre butikkar/salsteder i Vaksdal kommune. Eventuelle andre søknader i 
prøveperioden vil ikkje verte vurdert. 
 

 
 
Kommunestyret  22.09.2020 
 
Behandling: 
 
Leiar for levekårsutvalet orienterte om behandlinga i Levekårsutvalet. 
 
Levekårsutvalet si innstilling vart samrøystes vedteke 
 
 
KOM - sak 66/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
1. Kommunestyret viser til uttale frå Helsedirektoratet som seier: 
«Direktoratet vil bemerke at det uansett ligger innenfor kommunens skjønnsmyndighet å beslutte 
om den ønsker å gi bevilling til steder hvor salg av alkoholholdig drikk inngår i konseptet og om 
kontrollhensynene er tilstrekkelig ivaretatt i den enkelte sak.» 

2. Kommunestyret gjev Eksingedalen Snarkjøp løyve til å selja alkohol innanfor kommunen sine 
salstider, også i tida når butikken er ubemanna som ein del av pilotprosjektet. Løyve vert gjeve frå og 
med 01.11.2020 til og med 01.10.2021. 

3. Innan 01.10.2021 skal kommunestyret handsame evaluering av ordninga. Ei slik evaluering skal 
vere grunnlaget for ei eventuell vidareføring av prøveprosjektet. 

4. Kommunestyret presiserer at dette er ei prøveordning for Eksingedalen Snarkjøp og saka skapar 
ikkje presedens for andre butikkar/salsteder i Vaksdal kommune. Eventuelle andre søknader i 
prøveperioden vil ikkje verte vurdert. 
 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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Møtet vart halden i hallen på Turbinen. Det vart ikkje lagt opp for streaming av møtet via kommune-
tv. 
 
Amalie Johnsen Lunde måtte melda forfall med kort varsel. Det var ikkje mogleg å få på plass ein 
vararepresentant. 
 
Fram til lunsj gjennomførte kommunestyret møte med tema "Slik fungerer kommunestyret best". 
 
ORIENTERINGAR 
 
- Prosjektleiar Gunnar Søderholm i Statens vegvesen orienterte om status for reguleringsplanarbeidet 
for E16 og Vossabanen. 

- Kyrkjeverje Bjart- Magnus Ndogo Rosvold orienterte om Vaksdal kyrkjelege fellesråd sitt verke. 

- Prosjektleiar Morten Hellum i Statnet orienterte om planar knytt til oppsetjing av Dalekvam 
transformatorstasjon. 

- Dagleg leiar Vidar Skeie orienterte om status i Vaksdal Næringsselskap. 

 
Møtelokalet skulle nyttast av andre og det var ikkje mogleg å utvida møtetida vidare. Dette førte til 
at det ikkje var høve for ordførar og rådmann å halde si faste orientering.  
 
Innkomande skriftlege og munnlege spørsmål vart svart ut på e-post og er vedlagd protokollen. 
 
Ordførar si orientering vart sendt ut på e-post etter møtet: 
 
Orienteringar 22.09 
Førre formannskapsmøte var eg på heimekontor. Eg var kraftig forkjøla i om lag ei veke og fulgte 
råda om å teste meg for koronavirus, og ha heimekontor for ikkje å spreie forkjølinga.  
 
Torsdag 10 september var eg tilbake på kontoret. 
Bergen kommune kalla på kort varsel inn til eit Teamsmøte for å orientere nabokommunane om 
smittesituasjonen.  
 
Eg hadde ope ordførarkontor i biblioteket på Dale. Fleire kom innom og kom med innspel. Eg har laga 
eit notat som oppsummerer tema som vart tatt opp, og der også konkrete spørsmål blir svara ut. Når 
dette er ferdig blir det arkivert. Eg har valgt å ikkje offentleggjere namn eller gå så detaljert inn i 
sakene at avsendar kan identifiserast. Eg ynskjer at ope ordførarkontor skal vera eit lågtersketilbod, 
der ein ikkje må fronte saker med fullt namn. Eg samarbeider med politisk sekretær om korleis me 
løyser dette på ein open måte, og ivaretar innbyggjarane. Intensjonen er å ha ope kontor i dei ulike 
bygdene etter kvart, og ny tid og stad vert offentleggjort på kommunen sine heimesider.  
 
Torsdag 10. september var også dagen då me fekk informasjon om at Helse Bergen ikkje hadde 
avtale for pasienttransport i kommunen vår. Me stod utan avtale om pasienttransport frå 14. 
september.  
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Fredag 11. september 
Innkalla me ordførarane i dei aktuelle kommunane til eit nettmøte. Alle jobba med saka på kvar sin 
kant, så til møtestart klokka 14.00 inviterte Helse Bergen seg inn og orienterte om at dei ville 
forlenge avtalen i 4 veker. Me har altså fått litt ekstra tid. Me arbeider med saka politisk og 
administrativt.  
Denne dagen hadde me også eit «hastemøte» med gruppeleiarane i kommunestyret om K5. 
Kommunalsjef for samfunnsutvikling orienterte frå møte dei hadde med prosjektleiinga dagen før om 
utviklinga i saka, der ein ser på løysingar for å dele opp prosjektet og bygge veg Trengereid-Helle 
først. 
 
Måndag 14. september var det møte i Osterfjord Næringssamarbeid der me hadde oppe sak om å 
avslutte felles næringsfond. 
 
Onsdag 16. september hadde me møte om Stanghellekonferansen. 
 
Torsdag 17. september hadde rådmannen og eg eit møte med Vaksdal Båtforening om forholda ved 
båthamna og sal av kommunale båtplassar. 
 
Laurdag 19. september deltok eg i Konvoi, politisk markering for ny veg og bane Arna – Voss. 
Rådmannen orienterer om arbeidet i kommunal kriseleiing og koronasituasjonen. Men eg vil nytta 
høvet til å seie at eg er mektig imponert over korleis alle våre tilsette håndterar ein situasjon med 
bråe overgangar. Dale skule har hatt trinn med heimeundervisning, Dale barnehage har hatt ein 
avdeling stengt. Stamnes skule har vore stengt. Sjukeheimane har hatt kortare besøksforbod. 
Endringar kjem fort, og personalet evnar å snu seg raskt. Reinhaldarane våre strekker seg langt for å 
nå over alle nye oppgåver. Tilsette nyttar noko heimekontor der det er mulig. Eg opplever stor 
innsats og velvilje i heile organisasjonen, og tilsette som tar smittesituasjonen på høgste alvor, 
samtidig veit eg at det er tøft å få kabalen til å gå opp når ein forkjølelse inneber at ein skal halde seg 
heime. Det er ein krevande situasjon for alle. Når me stenger ned skule- og barnehage-tilbod, og når 
me stengjer sjukeheimane, så fører dette til store ulemper for innbyggjarane våre. Her opplever eg 
og stor forståelse og tålmodighet. Me rustar oss i alle avdelingar for å kunne snu oss raskt, slik at 
innbyggarane våre, og særlig barn, unge og eldre, får ein så normal kvardag som mogeleg når me skal 
leva med smittesituasjonen over tid.  
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